
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 378 

 

На 6 юли 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Доклад относно искане за изплащане на възнаграждение на 

ОИК. 

  Докладва: Цветанка Георгиева 

2. Доклади по административни преписки. 

  Докладват: Емил Войнов, Росица Матева,  

   Димитър Димитров, Цветанка Георгиева, Гергана 

   Стоянова, Любомир Георгиев, Красимир Ципов, 

   Севинч Солакова, Камелия Нейкова, Георги  

   Баханов 

 

ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Цветозар Томов, Емил Войнов, Росица Матева, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Цветанка Георгиева. 

ОТСЪСТВАТ: Йорданка Ганчева и Силвия Стойчева. 

 

Заседанието бе открито в 10,40 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия. 

* * * 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги!  



2 

Единадесет членове сме в залата – имаме кворум за 

заседание. 

Поради отпуск отсъстват колегите Ганчева и Стойчева. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Доклад относно искане за изплащане на възнаграждение на 

ОИК с докладчик госпожа Георгиева. 

2. Доклади по административни преписки с докладчици: 

господин Войнов, госпожа Матева, господин Димитров, госпожа 

Георгиева, госпожа Гергана Стоянова, господин Георгиев, госпожа 

Солакова и аз. 

Имате ли предложения по дневния ред? 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

 

Заповядайте, госпожо Георгиева, в точка първа: 

ДОКЛАД ОТНОСНО ИСКАНЕ ЗА ИЗПЛАЩАНЕ 

ВЪЗНАГРАЖДЕНИЕ НА ОИК. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Благодаря. Колеги, с вх. № МИ-

27-73/30.06.2023 г. сме получили искане за изплащане на 

възнаграждение от ОИК – Ботевград, за проведено едно заседание 

през месец юни, на което са прекратени пълномощията на общински 

съветник поради подадена оставка от него и обявен за избран 

следващият от листата на съответната политическа партия. 

Към преписката са приложени всички изискуеми документи 

съгласно наше решение. Налични са счетоводна справка и контролен 

лист. Сумата е в размер на 429,59 лв. 

Предлагам да одобрим исканата сума за ОИК – Ботевград. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания, или предложения? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

 

Преминаваме към втора точка от дневния ред: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, връщам на доклад 

становището на IT експертите с вх. № НС-23-356-1, което докладвах 

за запознаване на предходното заседание. Становището заедно с 

проекта на договор беше обсъдено на работна група.  

В тази връзка е изготвена докладна записка от директора на 

дирекция „Администрация“ с вх. № ЦИК-09-207/05.07.2023 г. 

относно сключване на граждански договори за изпълнение на 

дейности, свързани с машинното гласуване. Описани са дейностите, 

които следва да бъдат извършени, както и редът, по който могат да 

бъдат сключени договорите, без да се нарушава Законът за 

обществените поръчки (ЗОП). 

Към докладната записка е приложен и проект на граждански 

договор. Изготвен е и контролен лист за предварителен контрол 

преди поемане на задължение. Докладвам го за запознаване на този 

етап, като в по-късната част на заседанието ще предложа проект на 

решение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви в тази 

точка призовка по адм. дело № 5727/2023 г. по описа на 

Административен съд – София-град, 12 касационен състав, с която 

ръководителят звено „Правна дейност“ се призовава като 

административнонаказващ орган на 29 септември 2023 г. от 13,30 ч. 

за заседание по делото – докладвам за сведение. 
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В папката с мои инициали са публикувани шест протокола от 

заседание на Обществения съвет: протокол № 149 от заседание, 

проведено на 7 март 2023 г.; протокол № 150 от заседание, 

проведено на 14 март 2023 г.; протокол № 151 от заседание, 

проведено на 21 март 2023 г.; протокол № 152 от заседание, 

проведено на 28 март 2023 г.; протокол № 153 от заседание, 

проведено на 11 април 2023 г. и протокол № 154 от заседание, 

проведено на 18 април 2023 г. 

Предлагам да вземем решение, с което да бъдат публикувани 

тези протоколи на интернет страницата на Централната избирателна 

комисия в секция „Обществен съвет“, подсекция „Протоколи“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Следващ докладчик – господин Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря, госпожо Председател. 

Колеги, започвам с докладна записка с вх. № ЦИК-09-

205/05.07.2023 г. от директора на дирекция „Администрация“ по 

повод предложението за сключване на договор с „Информационно 

обслужване“ АД за обслужване на криптообмена при изборите за 

Европейски парламент през 2024 г.  

Веднъж разгледахме правните основания. Те са Директива 

93/109 (ЕС), а във вътрешното законодателство е чл. 7 от Закона за 

електронно управление и § 45 от Преходните и заключителни 

разпоредби на същия закон – едно решение на Министерския съвет 

от 23 юни 2021 г., с което Централната избирателна комисия е 

определена като административен орган, който при изпълнение на 

своите функции, свързани с дейностите по системна интеграция, 

възлага изпълнението на „Информационно обслужване“ АД. 
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Предложението, което получихме от „Информационно 

обслужване“ АД, което вече докладвах и което обсъждахме на 

работно заседание, е да сключим договор на стойност 95 хил. лв. без 

ДДС или 114 хил. лв. с ДДС. 

Ние поискахме допълнителна информация. Изпратено ни е 

такова писмо – вх. № ЕП-00-5/04.07.2023 г., което не е качено във 

вътрешната мрежа. В него има разбивка на цената по дейности и 

основният аргумент за увеличаване на стойността от 68 800 лв. през 

2019 г. на 95 хил. лв. в договора, който ще сключим за дейности 

догодина, е инфлационният индекс, както и продължителността на 

договора, който сега трябва да бъде сключен за почти една година. 

Неговото изпълнение ще приключи през месец юни 2024 г., след 

като бъдат проведени изборите за Европейски парламент. 

Предходно тази дейност е била свита до шест месеца. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин 

Димитров, тъй като не е качена в момента преписката, моля от 

администрацията да качат писмото, където е финансовата обосновка 

на цената, за да може всички членове на ЦИК да се запознаят. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Не знам защо не е качено. По-късно 

отново ще върна доклада.  

С вх. № ЦИИК-07-68/05.07.2023 г. сме получили писмо от 

Литовската централна избирателна комисия, с което ни уведомяват, 

че е сменен председателят на централната комисия и тази длъжност 

ще се изпълнява от госпожа Лина Петрониене – за сведение 

докладвах. 

С вх. № ЦИК-07-124-2/30.06.2023 г. сме получили писмо през 

A-WEB от Централната избирателна комисия на Украйна. Накратко 

Украинската ЦИК изразява задоволство от това, че въпросът за 

членството на Белоруската и Руска централни комисии в Световната 

асоциация ще бъде разгледан на следващото годишно събрание на 

всички членове, което ще се състои тази година, както и предлагат 

дотогава членството на тези две комисии да бъде замразено – 

докладвам също за сведение. 
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Последният ми доклад, който вече съм докладвал за 

запознаване, е с вх. № ЦИК-07-61/03.07.2023 г. Това е анкетната 

карта, в която трябва да се посочат участници в срещата на 2-и и 

24 октомври. Госпожа Елка Стоянова би участвала в такава среща, 

евентуално и аз, и предлагам да вземем решение да се попълня тези 

две имена в изпратената анкетна карта. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Подлагам на гласуване предложението на господин Димитров 

в тази среща да вземат участие господин Димитров като заместник-

председател на ЦИК и госпожа Елка Стоянова, член на ЦИК. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, продължаваме с докладите в точка втора. 

Госпожо Георгиева, заповядайте. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, докладвам ви писмо с вх. 

№ МИ-14-5/04.07.2023 г., което сме получили от ОИК – Якоруда, и е 

свързано с искане за отваряне на помещение, в което се съхраняват 

изборни книжа и материали. Изпратено ни е от ОИК, защото 

колегите са получили писмо от Министерството на вътрешните 

работи, Районно управление – Разлог, началник на РУ главен 

инспектор Иван Попов и с това писмо се изисква от тях да им бъдат 

предоставени заверени копия от изборни книжа, свързани с 

кандидатиране и избиране на кмета на село Конарско. 

Предлагам да изпратим на колегите отговор, който може да 

видите в моя папка от днес, с който ги уведомяваме, че достъпът до 

запечатани помещения, определени за съхранение на изборни книжа, 

по искане на разследващ орган по чл. 52 от НПК се осъществява на 

основание т. 1 от Решение № 1650/10.03.2023 г. на ЦИК със заповед 

на кмета на общината без да е необходимо изрично разрешение от 

Централната избирателна комисия. 
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Моля да погледнете текста на писмото и ако имате някакви 

допълнения, ще ги включа в текста, който ви предлагам да 

гласуваме. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания, или предложения по текста на писмото? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Докладвам ви и писмо с вх. № 

ЦИК-00-221/05.07.2023 г. от Комисията за защита на личните данни 

(КЗЛД) – информационно писмо, затова че е наличен Бюлетин № 4 

за 2023 г., който КЗЛД издава. Бюлетинът е публикуван в раздел 

„Институцията“, подраздел „Информационни бюлетини“ на сайта на 

КЗЛД. Който проявява интерес би могъл да намери публикуваната 

информация там – докладвам ви го за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Гергана Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, докладвам ви докладна 

записка с вх. № ЦИК-09-204/05.07.2023 г. от директор дирекция 

„Администрация“ в ЦИК относно обследване на IT 

инфраструктурата на Централната избирателна комисия във връзка с 

отправени преди това предложения от „Информационно 

обслужване“ АД за извършване на такова обследване, обсъждане на 

направеното предложение за извършените дейности, както и 

предложената цена за извършването на тези дейности. 

В докладната записка са посочени дейностите, които ще 

обхваща това обследване, в резултат на което да бъде предложена на 

Централната избирателна комисия информация за състоянието на 

техническите средства, сървърните системи, мрежовото свързване в 

Централната избирателна комисия и да бъдат предложени решения, 
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с които да се оптимизира тази структура в Централната избирателна 

комисия и подобряване на информационната сигурност на тези 

системи в ЦИК. 

Предложената стойност на услугата е 8 хил. лв. без ДДС и 

9 600 лв. с ДДС. Като приложение към докладната записка от 

„Информационно обслужване“ АД е представен проект на договор, 

който да бъде сключен по реда и условията на Закона за 

електронното управление (ЗЕУ) като системен интегратор, от една 

страна, „Информационно обслужване“ АД, от друга страна, 

Централната избирателна комисия, като административен орган, 

определен за ползване на тези услуги и дейности по системна 

интеграция и да бъдат възложени на „Информационно обслужване“ 

АД. 

В докладната записка е направено предложение в чл. 3, ал. 3 

на проекта на договор, който е представен и може да видите в моя 

папка от днешна дата с отделен номер ЦИК-09-204, да се допълни, 

че плащането ще бъде извършено до 10 работни дни от издадената 

фактура. 

Аз имам допълнително предложение по текста на проекта на 

договор – в предходната алинея на същия чл. 3, ал. 2, където е 

записано, че „договореното възнаграждение е платимо след 

приемане на изпълнението на услугата с двустранно подписан 

приемо-предавателен протокол за приемане на доклада от 

извършената работа“, да бъде добавено, че фактурата за 

възнаграждението се издава на база двустранно подписания приемо-

предавателен протокол за приемане на доклада по извършената 

работа заедно с добавеното като текст, предложен от директора на 

дирекция „Администрация“. 

Към докладната записка и приложението е представен 

контролен лист за извършване на предварителен контрол от 

финансовия контрольор с изразено мнение за законосъобразност 

относно поемането на задължение на посочената стойност – 
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8 хил. лв. без ДДС и 9 600 лв. с ДДС по § 10-20 „Разходи за други 

външни услуги“. 

Предложението ми е да бъде гласувано сключването на 

договор с „Информационно обслужване“ АД по предложения проект 

с докладваните току-що от мен допълнения към текста на договора. 

Колеги, пропуснах да направя едно допълнение – в 

представения проект на договор, като втори подписващ от 

Централната избирателна комисия следва да бъде посочена госпожа 

Г.        Л.,  старши счетоводител, изпълняващ към момента 

функцията на главен счетоводител с посочена съответната заповед за 

това. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по доклада на колегата Стоянова и направеното от нея 

предложение? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Следващият ми доклад е във връзка 

с писмо с вх. № ПВР-09-35 от Окръжна прокуратура – Хасково, 

Окръжен следствен отдел, с което следовател е изискал от 

Централната избирателна комисия да предоставим информация и 

заверени преписи от документи във връзка с посочено в писмото 

лице, гласувало в избирателна секция в чужбина. 

В моя папка с проектен номер 7200 е подготвено писмо в 

отговор, към което са подготвени за представяне намиращите се в 

Централната избирателна комисия документи, заверени копия, както 

са изискани в писмото на следователя, плюс препис-извлечение от 

решенията за назначаване и промяна в състава на секционната 

избирателна комисия с посочения номер в чужбина. 

Моля да погледнете текста на писмото и да гласуваме 

изпращането му заедно с подготвените приложения като документи. 
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ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, връщам на доклад 

докладвано от мен на 27 юни писмо с приложена анкета от 

Асоциацията на световните избирателни органи  A-WEB – тогава ви 

го докладвах за запознаване. След като събрах необходимата 

информация във връзка с тази предложена анкета за попълване, ви 

предлагам това писмо заедно с анкетата да останат за сведение, тъй 

като анкетата касае въпроси относно работата на Асоциацията и 

членството в нея. Към настоящия момент не смятам, че можем да 

приложим някакви полезни отговори и затова предлагам това писмо 

да остане за сведение – вх. № ЦИК-07-64. 

 Последният ми доклад е във връзка с писмо с вх. № ЦИК-00-

220 от Университета за национално и световно стопанство, Катедра 

„Финансов контрол“, с което писмо е представено предложение, 

покана, информация към Централната избирателна комисия за 

наличието в тази катедра на магистърска програма „Управление и 

контрол на обществените поръчки“, която е насочена към 

специалисти-експерти, ангажирани и отговорни за възлагането и 

изпълнението на обществените поръчки. Изрично е посочено, че 

магистърската програма е достъпна за кандидати с бакалавърска 

степен на образование. Докладвам ви това писмо за сведение, в 

случай че някой от администрацията евентуално проявява интерес 

да се запознае с така представената информация. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Георгиев. 
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ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Благодаря. Докладвам писмо с вх. 

№ МИ-22-22/04.07.2023 г. от госпожа, която поставя въпроси във 

връзка с регистрация за участие в, както тя е написала, местните 

избори през 2023 г. 

Преразказани, въпросите са от коя дата е възможно да се 

подадат документи за регистрация на независим кандидат за кмет в 

Общинска избирателна комисия; има ли одобрено заявление за 

регистрация или одобрена бланка за събиране на подписи? Третият 

въпрос е къде се намира и кой представлява ОИК – Пловдив, към 

настоящия момент. 

В тази връзка предлагам проект на писмо-отговор, с което 

накратко да информираме госпожата, че утвърждаването на образци 

на изборни книжа за предстоящите избори ще се извърши с решение 

на Централната избирателна комисия, което предстои да бъде 

прието и линк към настоящия момент на ОИК – Пловдив. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания и предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

 Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Предлагам на вниманието на 

членовете на Комисията писмо с вх. № МИ-22-21/04.07.2023 г., 

което се намира в подпапка със същите номера и с приложение към 

писмото. 

Сега го докладвам за запознаване и вероятно следващия път 

ще предложа да остане за сведение. Писмото е от господин   М.        

Г.            във връзка с извършени действия по уточняване на 

ситуация, да кажа, във връзка със съответен член от Закона за 

местното самоуправление и местната администрация (ЗМСМА). 

(Реплики.) 
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Колеги, предлагам да изпратим преписката по компетентност 

на ОИК – Своге. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Следващ докладчик – госпожо Солакова, заповядайте. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, във вътрешната мрежа е 

докладна записка с вх. № ЦИК-09-201/03.07.2023 г. за одобрение на 

разходи за мобилни услуги и плащане на постъпили в ЦИК фактури 

от А1 за периода от 21 април до 20 май тази година, съответно втори 

период – от 21 май до 20 юни. 

Към докладната записка и към фактурите са приложени и 

контролни листове за извършен предварителен контрол от 

финансовия контрольор. Във връзка с постъпилите фактури е 

извършена проверка. Това, което се предлага, е да вземем решение 

за увеличаване размера на разходите, за което имаме преди това 

протоколни решения, но те не са достатъчни, с оглед стойността по 

една фактура – командировка на колега от Централната избирателна 

комисия.  

В тази връзка, на първо място, предлагам да одобрим 

допълнителен разход до 5 хил. лв. за ползване на мобилни услуги за 

периода до сключването на нов договор, както и да приемем 

решение за изплащане на така постъпилите фактури. Отбелязано е, 

че по § 10-20 са налични средства по бюджета на Централната 

избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладвам ви 16 броя 

проекти на писма до районни прокуратури във връзка с резултатите 

от проверката за гласуване повече от един път в изборите за народни 

представители на 2 април 2023 г. Това са лица, които са гласували 

извън страната. За тях поискахме да бъде извършена допълнителна 

проверка. Получихме писмото от „Информационно обслужване“ АД 

с вх. № НС-00-276/16.06.2023 г., от което става ясно, че за 16-те 

лица, за които поискахме да се извърши проверка, 4 от тях са били 

подали предварително заявление за гласуване извън страната и са 

били включени в избирателните списъци на съответните секции. За 

останалите 12 няма данни да са подадени заявления, затова те са 

дописани в избирателния списък на секцията, в която лицето е 

гласувало. 

Две групи са лицата – едните са гласували само извън 

страната, има данни за гласуване само за извън страната, за една 

част от тях има данни за гласуване по постоянен адрес и в секции, 

извън страната. За всичките отбелязваме в резултат от извършената 

допълнителна проверка дали лицето е било подало заявление, 

съответно не е подало заявление. 

Моля да ги разгледате и да ги гласуваме анблок. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Има ли изказвания 

по тези проекти на писма до съответните районни прокуратури? 

Няма. 

Моля, режим на гласуване заедно на всичките 16 проекта, 

както са представени. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 



14 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, в тази точка ви докладвам писмо с вх. № ЦИК-00-

219/04.07.2023 г. относно изпитване на термочувствителна хартия, 

което сме получили от Централната лаборатория на Института по 

целулоза и хартия, в което ни поставят въпроси, от които става ясно, 

че тестовият материал, който сме изпратили, е количество, 

достатъчно за определяне на Маса на единица площ и Дебелина на 

хартия, като ни посочват и разхода за тези две изпитвания. 

Докладвам го за запознаване на този етап. 

Следващото писмо с вх. № ЦИК-00-219-1/05.07. 2023 г. е 

също писмо от ръководителя на Централната лаборатория при 

Института по целулоза и хартия, с което ни изпращат протоколи от 

Изпитване № 1140 от 5 юли 2023 г., изготвен въз основа на 

заявеното искане за изпитване от Централната избирателна комисия 

– докладвам го за запознаване и обсъждане в работна група заедно с 

предходното писмо и останалите документи, които в по-предни дни 

получихме във връзка с изпитвания на хартията за машинно 

гласуване. 

С вх. № ЦИК-04-47-1/05.07.2023 г. сме получили писмо по 

електронната поща на ЦИК от дирекция „Административно 

обслужване и човешки ресурси“ в Министерството на труда и 

социалната политика във връзка с писмото на Централната 

избирателна комисия, с което предложихме срещата относно 

правото на глас на избиратели с увреждания, която предложихме да 

се състои в Централната избирателна комисия, поради невъзможност 

да присъстват в предложения от нас час и дата предлагат срещата да 

бъде в Централната избирателна комисия на 10 юли от 10,30 ч. 

Мисля, че няма пречка да се състои на тази дата. 

Предлагам да им върнем отговор, че потвърждаваме 

провеждането на срещата в ЦИК на 10 юли от 10,30 ч. като 

допълнително вероятно ще изпратят списък на лицата, които ще 

присъстват. 
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Имате ли други предложения? 

Моля да гласуваме. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Следващият ми доклад е по вх. № ЦИК-09-206/05.07.2023 г. – 

представена е докладна записка от администрацията на Централната 

избирателна комисия във връзка с писмо от Министерския съвет с 

вх. № ЦИК-03-10/03.07.2023 г. Това писмо, в което цитирахме 

Министерския съвет, е постъпило в ЦИК и докладвано в заседание 

на 4 юли 2023 г. за запознаване. Изготвен е проект на отговор. 

С писмото се иска информация за състоянието на 

заплащането на служителите в държавната администрация към 

1 юли 2023 г. Попълнена е таблица, която е приложение към 

писмото на Министерския съвет. В писмото на Министерския съвет 

е указано, че попълнената таблица се изпраща само по електронен 

път на указан адрес.  

В проекта на писмо, което ще подложа на гласуване, освен че 

изпращаме попълнената информация, уведомяваме, че 

администрацията на Централната избирателна комисия не е 

назначена по Закона за администрацията, и възнагражденията на 

служителите не се определят съгласно класификатора на 

длъжностите в държавната администрация и Наредбата за неговото 

прилагане. 

Колеги, мисля, че в средата на 2022 г. сме изпратили 

аналогично писмо въз основа на подобно искане от Министерския 

съвет. 

Предлагам да изпратим този отговор, както е представен, с 

приложената към него таблица. 

Имате ли изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 
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Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, връщам на доклад две докладни записки, които съм 

ви докладвала за запознаване с вх. № ЦИК-09-196/26.06.2023 г. и вх. 

№ ЦИК-09-196-1/30.06.2023 г. относно ползване на допълнителен 

платен годишен отпуск от служителите в администрацията на 

Централната избирателна комисия. 

Колеги, както при доклада, когато ви запознах с тези 

докладни записки от директора на дирекция „Администрация“ в 

Централната избирателна комисия, и по повод извършена от моя 

страна проверка относно начина, по който се изчислява 

допълнителният платен годишен отпуск на служителите от 

администрацията на Централната избирателна комисия, беше 

установено, че служителят, който изпълнява дейността, свързана с 

човешките ресурси, главен експерт „Управление на човешки ресурси 

и безопасни условия на труд“ – ще си позволя да кажа, в 

заблуждение е подготвял справки с определяне на 12 работни дни 

допълнителен платен годишен отпуск на всички служители от 

администрацията на Централната избирателна комисия, като това не 

е подкрепено с решение на Централната избирателна комисия, както 

изискват Вътрешните правила за трудовия ред и Вътрешните 

правила за организацията на работната заплата на служителите в 

администрацията на ЦИК. 

Съгласно чл. 17, ал. 2 от Вътрешните правила за трудовия 

ред, приети на 15 юли 2014 г., служителите ползват допълнителен 

платен годишен отпуск в размер до 12 работни дни, като 

конкретният размер се определя с решение на ЦИК. 

Съгласно чл. 17, ал. 4 от Вътрешните правила за организация 

на работната заплата на служителите в администрацията на ЦИК, 

приети на 28 май 2020 г., конкретният размер на допълнителния 
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платен годишен отпуск, както и по-големи размери, се определят с 

решение на ЦИК, като за работа при ненормиран работен ден 

допълнителният отпуск е не по-малко от 5 работни дни. 

Съгласно чл. 51, ал. 2 от Правилника за организация и 

дейността на Централната избирателна комисия при служебна 

необходимост служителите в администрацията на ЦИК са длъжни да 

изпълняват служебните си задължения извън работното време. 

При направената от мен проверка в трудовите договори на 

по-голямата част от служителите в администрацията на Централната 

избирателна комисия, както и в допълнителни споразумения, когато 

се е налагало изменения на трудовите правоотношения, е вписван 

текст, че служителят има право на допълнителен отпуск съгласно 

чл. 156, ал. 1, т. 2 от Кодекса на труда, определен с решение на 

Централната избирателна комисия. 

В другата част от трудовите договори вместо чл. 156, ал. 1, 

т. 2 от Кодекса на труда препратката е към чл. 17 от Вътрешните 

правила за трудовия ред, приети през 2014 г. 

При оформяне на заявленията за отпуски от служителя, 

изпълняващ длъжността „главен експерт човешки ресурси“ – за 

последните три години съм извършила справка, допълнителният 

платен годишен отпуск е начисляван в размер на 12 (дванадесет) 

работни дни и по този начин е предоставяна справка на служителя, 

който е заявявал отпуск, без да е налице решение на Централната 

избирателна комисия. 

Направих проверка за всички протоколни решения на 

Централната избирателна комисия, които са взимани във връзка с 

ползването на допълнителен отпуск от служителите от 

администрацията, като те са в следната поредност: първото решение 

е от 27 февруари 2014 г. на Централната избирателна комисия, като 

от него става ясно, че размерът на допълнителния платен годишен 

отпуск за всички служители е в размер на 12 работни дни, 

независимо на какъв тип взаимоотношения са с Централната 

избирателна комисия, тъй като към онзи момент, мисля, че 
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служителите са били по служебни правоотношения, но е имало и 

такива по трудово. 

Следващото протоколно решение е  от 15 юли 2014 г., когато 

са приемани Вътрешните правила за трудовия ред в Централната 

избирателна комисия, и тогава решението на ЦИК е, че служителите 

ползват допълнителен платен годишен отпуск в размер до 

12 работни дни, като конкретният размер се определя с решение на 

Централната избирателна комисия. 

В протокол от заседание от 16 декември 2014 г. също е 

обсъждан въпросът с допълнителния платен годишен отпуск и 

отново се сочи в размер на 12 работни дни и впоследствие през 

2018 г. отново се предоставя информация на Централната 

избирателна комисия за допълнителен отпуск на служителите в 

администрацията – 12 работни дни, който е поставен на обсъждане в 

Централната избирателна комисия. 

От документацията, с която ви запознавам в момента, става 

ясно, че при обсъждане на въпроса с отпуските на служителите 

Централната избирателна комисия няма решение за диференцирано 

определяне на размера на допълнителния платен отпуск за 

служителите от администрацията и се приема, че всички служители 

от администрацията имат 12 работни дни допълнителен платен 

отпуск. 

Правното основание, посочено в трудовите договори на 

служителите – чл. 156, ал. 1, т. 2 от Кодекса на труда, е правното 

основание, въз основа на което работниците или служителите имат 

право на допълнителен платен годишен отпуск за работа при 

ненормиран работен ден не по-малко от 5 работни дни. Същата 

разпоредба е възприета и в приетите през 2020 г. Вътрешни правила. 

Този допълнителен отпуск е с предназначение служителите, 

които работят с ненормирано работно време, да бъде компенсирана 

тяхната работа в извънработно време, когато поради специфичната 

работа задълженията и поставените задачи не могат да бъдат 

завършени в рамките на работното време, а тъй като изборният 
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процес, е особен процес, се налага служителите от администрацията 

да работят в извънработно време особено в последните години, 

когато имаме доста често избори. 

Другото правно основание от Кодекса на труда, уреждащо 

работата при ненормиран работен ден, е чл. 139а от Кодекса на 

труда, в който е определен редът, по който следва да се спазва при 

определяне размера на допълнителния платен годишен отпуск, а 

именно трябва да има решение на работодателя, с което да се 

определят длъжностите, които работят при ненормиран работен ден, 

както и размерът за този отпуск. 

Както ви казах и в началото, всички тези обстоятелства не са 

били съобразявани от служителя, който изпълнява длъжността 

„човешки ресурси“, но служителите, които са получили справка за 

този отпуск и предвид практиката на Централната избирателна 

комисия досега, може да се каже, че за 2023 г. служителите ще 

ползват отпуск в размер на 12 работни дни на основание чл. 156, 

ал. 1, т. 2 от Кодекса на труда във връзка с чл. 139а от същия закон. 

За да бъде спазена изцяло нормативната уредба, към 

докладната записка, която е ЦИК-09-196-1/30.06.2023 г., е приложен 

проект на заповед, с която да се установи работата при условия на 

ненормиран работен ден за посочените длъжности, както и да се 

определи размерът на допълнителния платен годишен отпуск. 

Колеги, моля да се запознаете с проекта на заповед, който е 

приложен към тази докладна записка.  

Аз ще ви предложа одобряването на този проект на заповед 

със следните бележки: в проекта на заповед да бъдат включени само 

длъжностите, които са заети по трудово правоотношение от 

служители в администрацията на Централната избирателна комисия, 

а не така, както е изписано, цялото длъжностно щатно разписание, 

включително и длъжности, на които нямаме назначени служители. 

В случай че бъдат назначени нови служители на незаетите 

щатни бройки, заповедта може да бъде изменена или допълнена. 
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Също така следва да бъдат прецизирани т. 6, т. 7 и т. 8 от проекта на 

заповед. 

В проекта на заповед липсва текст, съгласно който 

Централната избирателна комисия в качеството на работодател да 

извършва преценка и да бъде информирана за изпълнението на 

задълженията на служителите извън редовното работно време, и в 

т. 5, бих предложила, размерът на допълнителния платен годишен 

отпуск за работа при ненормиран работен ден за длъжностите по т. 1 

да е в размер на 12 работни дни за 2023 г. Да възложим на директора 

на дирекция „Администрация“ до 1 декември 2023 г. да направи 

предложение за допълнителния платен годишен отпуск за 2024 г. и 

да бъде представен своевременно на Централната избирателна 

комисия, за да може в качеството си на работодател да вземе 

съответните решения. 

Освен всичко това, което ви докладвам, не е съобразявана и 

разпоредбата на чл. 37а от Наредбата за работното време, почивките 

и отпуските, съгласно която най-късно до 31 януари на всяка 

календарна година служителите следва да получат писмена 

информация за остатъка на неизползвания платен годишен отпуск, 

както и за полагаемия им се отпуск за съответната календарна 

година. Такива справки са предоставяни поотделно на служителите, 

когато е било депозирано заявление за ползване на платен годишен 

отпуск. 

С оглед на всичко това, за да може да изпълним изискванията 

на закона, ви предлагам да одобрим проекта на заповед с 

направените от мен предложения за изменения, като възложим на 

администрацията тя да бъде прецизирана в точките, които посочих, 

тъй като по този начин Централната избирателна комисия, пак 

подчертавам, като работодател е извън преценката дори и да бъде 

уведомена, както е текстът на т. 2 от проекта на заповед. 

Колеги, моля за вашите изказвания. 

Заповядайте, госпожо Матева. 
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РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, аз ви предлагам да 

бъде прието решение и възложено на председателя да издаде две 

заповеди. С едната да бъдат определени длъжностите, които ще 

работят на ненормиран работен ден, а с втората заповед – да бъде 

посочено, че за 2023 г. лицата, заемащи длъжности, определени с 

предходната заповед, които ще работят на ненормиран работен ден, 

имат право на 12 дни, пак казвам, за 2023 г. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, това, което 

пропуснах при доклада си, е, че с първата докладна ЦИК-09-196 

предложението на директора на дирекция „Администрация“ беше 

допълнителният платен годишен отпуск да бъде определен на 

основание чл. 156а от Кодекса на труда, за което да се сключат 

допълнителни споразумения към трудовите договори. 

Изискала съм алтернативно предложение при условията на 

чл. 156, ал. 1, т. 2 от Кодекса на труда, тъй като това правно 

основание е посочено в трудовите договори на служителите и би 

трябвало да бъде съобразено, след като е вписано в трудовия 

договор и съответно в допълнителните споразумения, където има 

такива. 

Моето предложение е той да бъде определен съгласно 

чл. 156, ал. 1, т. 2 от Кодекса на труда във връзка с чл. 139а, като аз 

не възразявам да бъдат изготвени два проекта на заповеди, както 

предложи колегата Матева, а с протоколното решение, което ще 

вземем, да възложим на директора на дирекция „Администрация“ до 

1 декември 2023 г. да представи на Централната избирателна 

комисия предложение за 2024 г. за определянето и ползването на 

допълнителен платен годишен отпуск от служителите от 

администрацията на ЦИК. 

Макар че не е необходимо да бъде вписано в протоколно 

решение на ЦИК, смятам, че до тази ситуация нямаше да се стигне, 

ако беше упражняван ефективен контрол от прекия ръководител 

върху работата на главния експерт „човешки ресурси“. 
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Ако няма други изказвания, подлагам на гласуване така 

направеното предложение. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица 

Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); 

против – няма. 

Колеги следващият ми доклад – отново връщам докладна 

записка с вх. № ЦИК-15-110/29.06.2023 г., становище от 

ръководителя на звено „Правна дейност“ относно заявление за 

ползване на платен годишен отпуск с вх. № 15-97/19.06.2023 г., 

заявено от             С.       С., главен експерт „Връзки с 

обществеността“, на основание чл. 37д от Наредбата за работното 

време, почивките и отпуските във връзка с чл. 176, ал. 3 от Кодекса 

на труда, с което заявление, наречено едностранно волеизявление, 

определя времето за ползване на платения си отпуск за 2022 г., 

считано от 10 юли до 4 август 2023 г. 

Колеги, от първоначалното становище на ръководителя на 

звено „Правна дейност“, към което е приложена и счетоводна 

справка от 22 юни и справка за отпуските от главен експерт 

„Човешки ресурси, здравословни и безопасни условия на труд“, е 

видно, че на госпожа     С. е определен отпуск 20 работни дни  

основен отпуск и 12 дни допълнителен отпуск. 

В становището се казва, че действащите в ЦИК Вътрешни 

правила не предвиждат намаляване на допълнителния отпуск в 

случаите на ползване на продължителен отпуск поради временна 

неработоспособност. На това становище съм изискала обосновка със 

съответните правни основания относно предоставяне на 

допълнителен платен годишен отпуск в пълен размер, когато 

служителят е работил по-малко от една година поради ползване на 

друг вид отпуск, в случая отпуск по чл. 162 от Кодекса на труда, 

поради временна неработоспособност в съответствие с целта на 
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разпоредбата на чл. 156, ал. 1, т. 2, че се предоставя, за да 

компенсира работата над редовното работно време в работно 

присъствени дни. В този смисъл са и почти всички становища, с 

които се запознах, на Министерството на труда и социалната 

политика, както и съдебна практика по такива трудови спорове, 

където безспорно е казано, че допълнителният платен годишен 

отпуск по чл. 156, ал. 1, т. 2 за работа при ненормиран работен ден 

има за цел да компенсира работата, предоставена от служителя, над 

редовното работно време в присъствени дни. 

Като допълнение към становището си с вх. № ЦИК-15-110-

1/05.07.2023 г. ръководителят на звено „Правна дейност“ излага 

отново фактическата обстановка, включително и това, че, видно от 

справка за отпуските, изготвена от главен експерт „Човешки 

ресурси“           Р.          Ц. за 2022 г., на госпожа Симова е 

предоставена информация за 32 работни дни платен отпуск. В 

същата справка е отбелязано, че през 2022 г. служителят е ползвал 

140 работни дни отпуск по чл. 162 от Кодекса на труда поради 

временна неработоспособност от общо 248 работни дни за годината. 

В това становище се сочи, че предназначението на 

допълнителния платен годишен отпуск за ненормиран работен ден е 

да компенсира работата над редовното работно време с изключение 

на почивни и празнични дни, когато тази компенсация под формата 

на отпуск е изключена като възможност. За времето на ползван 

отпуск по чл. 162, през което не се полага реален труд от служителя, 

няма основание същият да се ползва от допълнителен отпуск за 

работа при ненормиран работен ден. В потвърждение на същото се 

сочи и съдебно решение на Окръжен съд – Русе, както и решение на 

Окръжен съд – Враца. В този смисъл са и становищата на 

Министерството на труда и социалната политика по зададени 

въпроси. 

Колеги, когато ви докладвах за запознаване становищата и 

докладните записки, свързани с допълнителния платен годишен 

отпуск, ви информирах, че се свързах с Дирекция Трудово право и 
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обществено-осигурителни отношения и трудов ред – съжалявам, ако 

не съм прецизна в наименованието на дирекцията, към 

Министерството на труда и социалната политика, които споделят 

същото становище относно предназначението на чл. 156, ал. 1, т. 2, 

но в конкретния случай с госпожа Симова, тъй като на нея й е 

предоставена справка от служителя, изпълняващ длъжността 

„Човешки ресурси“, която не е подкрепена със съответното решение 

на Централната избирателна комисия, предвид и съдебната 

практика, че служителят не може да търпи негативи от 

неизпълнение на трудовите задължения от друг служител, аз ще 

разреша отпуск на госпожа           С., както е заявен, но не на 

правното основание, на което тя сочи, тъй като не е налице 

хипотезата на чл. 176, ал. 3 от Кодекса на труда, според която, за да 

може едностранно да заяви периода, в който ще ползва отпуск, той 

трябва да е бил поискан, да получи отказ, след което има право да го 

заяви по реда, по който го е заявила. Разрешаването на отпуск на 

госпожа             С. ще бъде на основание чл. 173, ал. 1 от Кодекса на 

труда по общия ред, като директорът на дирекцията, като пряк 

ръководител, трябва да съгласува отпуска по установения ред и да 

определи заместващо лице. 

Колеги, това бяха моите доклади. Последният доклад ви 

направих за запознаване, защото смятам, че независимо от 

обстоятелството, че аз в качеството си на председател на ЦИК 

разрешавам отпуските на служителите, Централната избирателна 

комисия трябва да е запозната с проблемите, свързани с 

изпълнението на задълженията на служителите от администрацията 

на ЦИК и там, където има съществени пропуски, трябва да бъдат 

предприети мерки за тяхното изправяне. 

Има ли други доклади? 

Заповядайте, господин Ципов. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № ПВР/НС-

9-88-1/30.06.2023 г. – писмо от Софийска градска прокуратура, 

Следствен отдел, с което искат да изпратим заверени копия от 
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протоколите и всички документи във връзка с гласуването в 

изборите за народни представители на 2 октомври 2022 г. в 

избирателна секция под съответния  номер, находяща се в град 

Люлебургас, Република Турция. 

Колеги, с наше писмо от началото на месец юни сме 

предоставили информация за секция под друг номер, находяща се в 

Република Турция, които са нямали отношение във връзка с 

исканата информация по съответното досъдебно производство, но с 

наше писмо сме отговорили коректно – изх. № НС-09-

191/27.06.2023 г.  

Разговарях със следователя от Следствения отдел при 

Софийска градска прокуратура и тя ни уведоми, че е получили 

необходимата информация във връзка със съответното досъдебно 

производство, затова докладвам входящия номер за сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– господин Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря, госпожо Председател. 

Уважаеми колеги, докладвам ви вх. № НС-09-

193/04.07.2023 г. Окръжен следствен отдел при Окръжна 

прокуратура – Добрич, ни информират, че при тях се намира 

досъдебно производство № 18/2021 г., водено за това, че на 

05.04.2021 г. в гр. Каварна, област Добрич посочено лице е било 

заплашено с насилие с цел да бъде принудено да поеме имуществено 

задължение, като деянието е било извършено с участие на 

длъжностно лице – престъпление по чл. 213, ал. 3, т. 5 във връзка с 

ал. 1 от Наказателния кодекс. 

Във връзка с разследването молят да бъде изготвена писмена 

справка за резултатите от гласуването в  с. Белгун, община Каварна, 

област Добрич при проведените парламентарни избори на 4 април 

2021 г., а именно колко от регистрираното население в това населено 

място имат право на глас, колко от тях са упражнили правото си на 

глас, колко от тях за коя партия са подали гласа си и има ли 

недействителни бюлетини и колко са. 
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Уважаеми колеги, предлагам това писмо да се изпрати по 

компетентност на община Каварна с оглед вида на поставените в 

същото въпроси. Мисля, че община Каварна е компетентна да 

отговори, така че ви предлагам да изпратим писмо с копие до 

Окръжна прокуратура – Добрич, Окръжен следствен отдел. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, докладвам ви и вх. 

номер от 27 юни 2023 г. от старши разследващ полицай от 05 РУ при 

СДВР. На основание чл. 159 от НПК и по разпореждане на 

Софийска районна прокуратура молят да отговорим на тяхно писмо, 

изпратено в Централната избирателна комисия на 3 февруари 

2023 г., като посочват адрес за отговор. 

Направих справка по тази преписка под номера, под който ни 

е изпратено от 05 РУ, от която справка се установи, че на 3 февруари 

2023 г. сме отговорили на това писмо, но по преписката има само 

едно изпратено до „Информационно обслужване“ АД относно 

лицето, за което се търси информация в това писмо – дали е било 

регистрирано като наблюдател, застъпник или представител и от коя 

организация, партия или коалиция във връзка с изборите на 

2 октомври 2022 г. 

В писмото от 3 февруари 2023 г. се иска да предоставим 

справка фигурира ли в информационните масиви на ЦИК и 

предоставените списъци от ПП НФСБ за изборите за Народно 

събрание от 2 октомври 2022 г. името на посочено лице със 

съответното ЕГН, като подкрепящ партията.  
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Ако отговорът е утвърдителен, молят да им предоставим 

оригинал на документа, в който е вписано името на посоченото 

лице. Също така молят да им предоставим и установъчните данни на 

служителя, пред когото посоченото лице е заявило желание да бъде 

вписано в горепосочените списъци. Също така, ако посоченото лице 

фигурира и в други списъци, молят същите да бъдат конкретизирани 

и по какъв начин са входирани в ЦИК, от кого и кога и да им 

предоставим оригиналите на документи, в които е вписано името на 

посоченото лице, както и установъчните данни на служителите ни, 

приели документите. 

Подготвен е отговор в моя папка във вътрешната мрежа с 

приложени документи: заверено копие на стр. 291 от списъка на 

избирателите, подкрепящи регистрацията на партия НФСБ, за 

участие в изборите за народни представители, на която страница 

фигурира името на въпросното лице, подкрепящо регистрацията на 

партията; заверено копие от заявление за регистрация на партия 

НФСБ, за участие в изборите на 2 октомври 2022 г.; заверено копие 

от страница от регистъра на партиите за участие в изборите за 

народни представители на 2 октомври 2022 г.; заверено копие на 

пълномощно от       Б.      Я.        Я.  – председател на НФСБ в полза 

на       В.           А.              Т., тоест лицето, подало заявленията и 

необходимите документи, включително и списъка, подкрепящ 

регистрацията на партията. 

Това е предложението ми за отговор ведно с приложените 

документи към него. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 
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Колеги, прекъсвам заседанието на Централната избирателна 

комисия. 

Ще продължим след приключване на срещата с IT 

експертите, не по-рано от 14,30 ч. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия – десет членове 

сме в залата, имаме кворум. 

Продължаваме с доклади по точка втора. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. Уважаеми колеги, връщам на 

доклад докладната записка с вх. № ЦИК-09-207 относно сключване 

на граждански договори за изпълнение на дейности, свързани с 

машинното гласуване. Както казах, към докладната записка е 

приложен проект на граждански договор. Той беше обсъден на 

работна група и в него ще бъдат отразени предложените корекции. 

Поради горното предлагам да вземем решение за сключване 

на граждански договори с двамата IT експерти за изпълнение на 

посочените дейности със срок до 31 август 2023 г. и размер на 

възнаграждението, както е посочено в докладната записка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. Няма. 

Режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева); против – няма. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, на 27 юни 2023 г. 

изпратихме писмо до „Сиела Норма“ АД, с което поискахме да ни 

предоставят информацията по т. 2 от протокол с вх. № НС-23-347, 

свързан със задължението им по т. 5.1.7 от Договор № 4. Тъй като 
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това беше второ писмо до „Сиела Норма“ АД, на което те не 

отговарят, предлагам да изпратим писмо до „Смартматик“, с което 

да поискаме да ни изпратят необходимата информация. Проектът на 

писмо е в моя папка. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания по проекта на писмо? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева); против – няма. 

Следващ докладчик – господин Димитров. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря, госпожо Председател. 

Колеги, връщам доклада от сутринта, като към документите, 

свързани с този доклад, е добавено и писмото с вх. № ЕП-00-4. В 

писмото е обоснована цената, като двата основни аргумента за 

нейното повишаване освен инфлационния индекс за последните 

четири години и малко по-продължителния срок на изпълнение на 

договора, който преди е бил изпълнен за половин година, сега е 

необходимо да започне подготовката една година по-рано. 

Предлагам, както е записано в доклада, да упълномощим 

председателя на Централната избирателна комисия да подпише 

договора, в който е нанесена поправка в главата „Цени и плащане“. 

Фактурата е изнесена в отделна точка и ще бъде представена, след 

като бъде подписан приемо-предавателен протокол и бъде 

представен дневникът за извършените дейности. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, Севинч 

Солакова, Цветанка Георгиева); против – няма. 
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ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Госпожо Председател, моля да 

добавя едно изречение: в контролния лист специално е отбелязано, 

че плащането на средствата ще се извърши, след като бъде 

осигурено финансиране по план-сметката за европейските избори, 

тоест догодина. Тогава ще приключи изпълнението, отчетът и 

всичко останало. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Следващ докладчик 

– госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, във вътрешната мрежа е 

проектът на писмо до Института във връзка с предложението за 

предоставяне на двете ролки хартия за извършване на съответен 

анализ. Посочени са наименованията на показателите, по които 

искаме да бъде направено изследването и предоставяне на доклад на 

Централната избирателна комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, изказвания 

по писмото с проектен номер 7224 има ли? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Колеги, моля с вдигане на ръка да гласуваме. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева); против 

– няма. 

Колеги, имам и свързан доклад. Предлагам ви да изпратим 

изискванията и спецификациите на хартията, предоставени от 

производителя на специализираните устройства за машинно 

гласуване, до Химико-технологичен институт и да поискаме да ни 

отговорят какви от тези изисквания могат да изследват и в случай че 

могат да извършат изследването, какво да им бъде предоставено за 

тази цел. В този смисъл да изпратим запитване. 

Имате ли предложения? 

Моля да гласуваме с вдигане на ръка. 

Гласували 8 членове на ЦИК: за – 8 (Георги Баханов, Гергана 

Стоянова, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Камелия Нейкова, 
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Любомир Георгиев, Севинч Солакова, Цветанка Георгиева); против 

– няма. 

Колеги, има ли други доклади? Няма. 

Поради изчерпване на дневния ред закривам заседанието на 

Централната избирателна комисия.  

Насрочвам следващото заседание за вторник, 11 юни 2023 г., 

от 10,30 ч. 

Колеги, тъй като ще отсъствам три дни през следващата 

седмица поради ползване на отпуск, определям госпожа Матева – 

заместник-председател на Централната избирателна комисия, да ме 

замества за времето от 10 до 12 юли включително. Благодаря. 

 

(Закрито в 15,40.) 

 

 

 

 

    ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Камелия Нейкова 

 

    СЕКРЕТАР: 

       Севинч Солакова 

 

 

 

 

 

Стенограф: 

  Стефка Аличкова 

 

 


